

Veerle Solia

Van: ETUI <jrotty@etui.org>
Verzonden: vrijdag 1 juni 2012 14:25
Aan: Veerle Solia
Onderwerp: Hesamail - May 2012

If this message doesn't appear for you properly, please [click here](#)

hesamail

no 91 - May 2012

Hesamail keeps you regularly updated on the ETUI's activities in the field of health and safety at work, and delivers information on European and international occupational health and safety issues direct to your desktop.

> Version française plus bas

etui.

etui news

HesaMag 5 - Paying the price for putting in the hours



The latest issue of *HesaMag* carries an item on working time and its impact on workers' health. Aside from the revision of the Working Time directive, which the social partners are currently trying to get back on track, we look at the trend towards increasingly flexible working times and its repercussions on health as well as social and family life. While no category of workers is immune, the least skilled and women seem to be hardest hit. You can also read an interview in this issue with Judith Kirton-Darling, the new ETUC confederal secretary with responsibility for health and safety at work.

- [Summary](#)
- [Subscribe](#)

european news

New online tool to replace hazardous chemicals

On 24 May, a concrete tool where companies can share their experiences with finding safer substitutes for problematic chemicals was presented in Helsinki. The tool, dubbed SUBSPORT, is an online portal developed after collaboration between environmental and labour groups and specialist chemical hazard research bodies. [Read more](#)

United Kingdom: 'Forced labour' by migrants in food industry

Migrant workers face degrading and inhumane conditions in parts of the UK food industry, a recent report revealed. Several of the workers interviewed reported they had become trapped through 'under-work' – having paid 'agents' to get to the UK and obtain work, they were earning just enough to meet debt repayments. [Read more](#)

international news

Canada: Pro-asbestos advocacy group shuts its doors

The pro-asbestos Chrysotile Institute, founded in 1984, has just announced that it will be closing down, apparently for want of funding. The federal government and the Quebec provincial government have pulled the plug on their financial contributions, as have the last two asbestos mines in Quebec, which stopped mining operations a number of months ago. [Read more](#)

hesamail fr

Le Hesamail a pour objectif de vous informer régulièrement sur les activités de l'Institut syndical européen (ETUI) et sur l'actualité européenne et internationale dans le domaine de la santé et de la sécurité au travail.

nouvelles de l'etui

HesaMag 5 - Arrêts sur le temps de travail



Le dernier numéro du *HesaMag* consacre un dossier au temps de travail et à ses conséquences pour la santé des travailleurs. Outre la révision de la directive Temps de travail, que les partenaires sociaux tentent pour l'instant de sortir de l'ornière, nous y traitons de la tendance à la flexibilisation des horaires et de ses répercussions sur les plans de la santé mais aussi de la vie sociale et familiale. Si aucune catégorie de travailleurs n'y échappe, les moins qualifiés et les femmes semblent les plus touchés. Vous pourrez également découvrir dans ce numéro une interview de Judith Kirton-Darling, la nouvelle secrétaire confédérale de la CES en charge de la santé au travail.

- [Sommaire](#)
- [Pour s'abonner](#)

nouvelles européennes

Un nouvel outil en ligne pour remplacer les produits chimiques dangereux

Le 24 mai, un outil concret qui permet aux entreprises de partager leurs expériences de substitution de produits chimiques problématiques par des alternatives plus sûres a été présenté à Helsinki. Il s'agit d'un portail internet, intitulé SUBSPORT, qui est le fruit d'une collaboration entre des syndicats, des organisations de défense de l'environnement et des instituts de recherche spécialisés en risques chimiques. [En savoir plus](#)

Royaume-Uni: "travail forcé" des migrants dans l'industrie alimentaire

Les travailleurs migrants font face à des conditions de travail dégradantes et inhumaines dans différents secteurs de l'industrie alimentaire britannique, a révélé récemment un rapport. Plusieurs des travailleurs interviewés ont rapporté qu'ils se sont retrouvés piégés par le "sous-travail". Ayant payé des "agents" pour arriver au Royaume-Uni et y obtenir un travail, ces migrants gagnent juste assez pour rembourser la dette contractée auprès de ces intermédiaires. [En savoir plus](#)

nouvelles internationales

Canada: le lobby de l'amiante ferme ses portes

Fondé en 1984, l'Institut du chrysotile vient d'annoncer qu'il avait cessé ses activités. L'organisme de promotion de l'amiante chrysotile aurait fermé ses portes en raison de l'absence de financement. Le gouvernement fédéral du Canada et celui de la province du Québec ont mis fin à leur contribution financière, tout comme les deux dernières mines d'amiante du Québec dont les activités sont interrompues depuis plusieurs mois. [En savoir plus](#)

The European Trade Union Institute (ETUI) provides expertise to the European Trade Union Confederation in order to inform the European political debate and social dialogue. Its aim is to promote a quality work environment in all sectors throughout Europe. Hesamail is published monthly. The ETUI is financially supported by the European Community. The European Community is not responsible for any use made of the information contained in this publication.

ETUI, sisbl 0418.812.841 / Bd du Roi Albert II, 5 / 1210 Brussels

To unsubscribe from our message, please [click here](#)



Carbon neutral message.

- This E-mail Message was Processed by Virtual AutumnTECH: Standard Edition -

<http://www.AutumnTECH.com>